

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, today announced that he will accompany His Excellency the Governor-General on his state visit to The Netherlands, Belgium and Luxembourg. In the countries visited, Mr. Sharp will have official talks with ministers of the various governments, with the President and other key members of the European Economic Community Commission, and with the Secretary-General of NATO. He will also visit Rome for talks with the Italian Government.

The meetings with ministers of member nations of the Common Market and officials of the EEC will centre upon the effects on Canada, and world trading patterns generally, of the anticipated enlargement of the Common Market. They are a continuation of the consultations held late last year with the European Economic Community Commission and the governments of the United States, Britain, Belgium and The Netherlands.

While in Europe, Mr. Sharp will sign an agreement on science and technology with Belgium. This agreement will facilitate and encourage scientific, industrial and technological co-operation and exchanges between the two countries.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a fait savoir aujourd'hui qu'il accompagnera Son Excellence le Gouverneur général au cours du voyage officiel que celui-ci doit effectuer aux Pays-Bas, en Belgique et au Luxembourg. M. Sharp aura, dans les pays auxquels il rendra visite, des entretiens officiels avec les ministres des divers gouvernements, avec le président et les principaux membres de la Commission de la Communauté économique européenne, et avec le Secrétaire-général de l'OTAN. Il se rendra également à Rome afin de s'entretenir avec des représentants du gouvernement italien.

Ses entretiens avec des ministres des nations membres du Marché commun et des représentants de la Communauté économique européenne tourneront autour des effets qu'aura sur le Canada et sur la configuration du commerce mondial en général l'élargissement que l'on envisage du Marché commun. Ils constitueront la suite des consultations que M. Sharp a tenues à la fin de l'année dernière avec des représentants de la Commission de la CEE et des gouvernements des Etats-Unis, de la Grande-Bretagne, de la Belgique et des Pays-Bas.

Au cours de son séjour en Europe, M. Sharp signera avec la Belgique un accord sur la science et la technologie. Cet accord favorisera et encouragera la coopération et les échanges entre les deux pays dans les domaines de la science, de l'industrie et de la technologie.